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Z wielką przyjemnością oddaję do rąk Państwa kolejny już tom Forum 
Bibliotek Medycznych, szczególnie że zwiera on między innymi pokłosie 
XXVI Konferencji Problemowej Bibliotek Medycznych: Naukowa informacja 
medyczna w Polsce. Biblioteki medyczne wobec potrzeb środowisk medycznych 
oraz perspektywy ich rozwoju w realiach Unii Europejskiej, zorganizowanej 
w dniach 16-17 września 2008 roku przez Bibliotekę Medyczną Collegium 
Medicum w Bydgoszczy Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu. 
Jestem ogromnie zaszczycona powierzoną mi rolą napisania kilku słów 
do tego gruntującego swoją pozycję na rynku wydawniczym periodyku 
oraz wniknięcia w wielopłaszczyznowy świat informacji naukowej 
i pracę bibliotekarzy. Podejmując się trudu zwerbalizowania przedmowy 
nie mogę pominąć szerokiego obszaru umiejętności i działań pracowników 
bibliotek medycznych, kształtujących przecież bezpośrednio tendencje rozwoju 
polskiej nauki.

W świecie dynamicznie rozwijającej się technologii informacyjnych 
regularne ukazywanie się wspomnianego tytułu, okazuje się niezwykle 
istotnym, a wręcz niezbędnym źródłem wiedzy każdego aktywnego zawodowo 
bibliotekarza.

Trawestując słowa J a n a  P a w ł a  II „przyszłość zaczyna się dzisiaj, 
nie jutro” winniśmy bacznie przyglądać się zmianom zachodzącym 
w bibliotekoznawstwie i informacji naukowej, dostosowując się jednocześnie 
do coraz wyższych standardów i potrzeb naszych Czytelników oraz realiów 
Unii Europejskiej. Służyć temu mogą znakomicie wspólne dyskusje i wymiana 
poglądów ludzi środowiska naukowego bibliotekarzy.
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Nowoczesne technologie przekazu danych i związane z nimi obszerne 
źródła czasopism elektronicznych stanowią dziś dla wszystkich naukowych 
bibliotek ogromne wyzwanie. Doświadczenia ostatnich lat wskazują na ich 
coraz bardziej dominującą funkcję w zakresie dostępu do informacji naukowej 
szerokich rzesz użytkowników. Jest to kluczowym założeniem szczególnie 
jeśli rozpatrywać będziemy potrzeby środowiska medycznego.

Życzę zatem wszystkim Czytelnikom, aby Forum Bibliotek Medycznych 
stanowiło zawsze niezbędne narzędzie w pracy nad budowaniem środowiska 
twórczej wiedzy i było rozpoznawalne jako świadomy i postępowy głos 
współczesnych bibliotekarzy.

Podążając za słowami wybitnego medyka, filozofa i humanisty dra Antoniego 
K ę p i ń s k i e g o sprawmy by przyszłość budziła w nas nie tylko niepokój, ale 
przede wszystkim ciekawość. Do tego zadania niezbędne będzie zbudowanie 
mostu porozumienia między współczesnym odbiorcą, a świadomym swojej 
roli bibliotekarzem.


